
                                                                                                                                          
  

 
 
 
 
Partnerskap Alnarp 
 
 

PROTOKOLL 
Styrgruppen 
Sammanträdesdatum 
2023-12-07 

 
Plats och tid 7 dec klockan 14.00 – 17.00 via Zoom.  

  
 

Kallade 
 
 
 
Anmält förhinder 

Christina Lunner Kolstrup (ordf.), Håkan Schroeder, Henrik Andersson, Pär-
Johan Lööf, Göran Ericsson, Agneta Lilliehöök, Desirée Börjesdotter och Jan 
Larsson (sekr.) 
 
Marcus Söderlind 

 
 

 

1. Välkommen 
Ordf. Christina Lunner Kolstrup hälsade välkommen och förklarade mötet öppnat, 

2. Uppföljning tidigare protokoll 
Protokoll 2023-08-25 och AU-protokoll 2023-09-04, AU-protokoll 2023-10-03, per capsulam 2023-10-20, 
AU 2023-11-07 och AU 2023-12-06. Sju examensarbeten och nio seminarier har beviljats i dessa AU-
protokoll. Kort redogörelse gjordes av de för styrgruppen mest relevanta besluten. 
 

3. Rapport från verksamhetsledare 
Nya ordförande för ämnesgrupper från 1 januari 2024: Marknad och Management Karolina Aldén, 
Hushållningssällskapet Skåne, ämnesgrupp djur Håkan Henrikson, Gård & Djurhälsan samt 
ämnesgrupp växtodling Anders Andersson, Potatisodlarna. 
Delegationsordning har beslutats för PA och vad gäller ämnesgruppsmöten har ändrats på så sätt att forskare 
vid SLU är välkomna på dessa möten. 
Ämnesgruppskoordinator för ämnesområde trädgård är vakant och kommer att tillsättas genom att forskare 
vid SLU kan söka uppdraget efter årsskiftet. 
Det är ett ökande intresse för PAs stöd till examensarbeten. Branschdagarna (trädgård och lantmästare) var 
mycket framgångsrika i år med många deltagare och ett 50-tal organisationer med monter på vardera 
branschdagen. 
Några partner lämnar, bl.a. Bayer men fler tillkommer. Nya är bl.a. Gård och djurhälsa och AAK. 
 

4. Kan utlandsbaserade organisationer ha medlemskap i Partnerskap Alnarp? 
Beslutades att utlandsbaserade organisationer kan vara medlemmar i Partnerskap Alnarp. Beslutet gäller inte 
generellt utan bestäms specifikt för varje enskilt fall. Beslut tas i styrgruppen. Generella kriterier ska tas fram 
som tillsammans med underlag för varje ansökan kan ligga till grund för beslut.  
 

5. Plant Link i SLU Partnerskap Alnarp 
Finansieringen av Plant Link från SLU och LU upphör efter årsskiftet. Styrgruppen stödjer inte att Plant 
Link blir en organisatorisk del av SLU Partnerskap Alnarp då de ekonomiska förutsättningarna för att 
utveckla verksamheten bedöms alltför osäkra. Styrgruppen gör även bedömningen att det saknas 
förutsättningar att nå tillräcklig framgång efter ett pilotår 2024 inom SLU Partnerskap Alnarp med för Plant 
Link återstående medel. Beslutet motiveras dessutom av att ett arbete med att utveckla Plant Link tar 
personell kapacitet inom Partnerskapet från andra mer prioriterade aktiviteter. Styrgruppen anser att en 
framgångsrik växtforskning är av central betydelse för Partnerskapet och att utveckling av samarbeten 
mellan lärosäten kan bidra till gemensam styrka även inkluderat forskningsmiljöer i Danmark. Styrgruppen 
ser därför positivt på att Partnerskapet samarbetar med de initiativ som genomförs inom ramen för Plant 
Link under 2024, där det är i linje med SLU Partnerskap Alnarps uppdrag 
 
  
 



                                                                                                                                          
   

6. Projektansökningar 
Framgår i bilaga 1. Fem projekt på totalt 823 000 beviljades med finansiering ur projektbudget LTV och två 
projekt på totalt 233 000 beviljades med finansiering ur projektbudget skog. 
 
 

7. Aktuellt från respektive ledamot 
 
Agneta Lilliehöök: osäkert läge i branschen om framtiden. Lönsamheten inte den bästa och osäkerheten är 
stor. Hur blir et med livsmedelsstrategin 2.0? De flesta är tillbaka på plats på sin arbetsplats på Tejarp efter 
pandemin. 
 
Per-Johan Lööf: Lantmännen gör ett starkt resultat i år, främst den internationella bageriverksamheten går 
bra efter omställning mot kundernas ökade efterfrågan på billigare produkter. Cerealia (flingor etc.) däremot 
har det tungt med öka konkurrens i detaljhandelsledet som ökande inslag av EMV. På lantbrukssidan, foder 
går bra, spannmål går inte bra. Lantbrukarna har pga dålig skörd och höga insatskostnader ett dåligt 2023, 
2022 var bra vilket räddar situationen men 2024 måste bli bra. Maskinhandeln står still. 
Anläggningsmaskiner har gått bra, men nu går det efterhand sjunker efterfrågan på nya maskiner. 
Energiaffären går bra. Distriktsstyrelsekonferens (alla lantbrukare med styrelseuppdrag) har haft en mycket 
lyckad träff. Större krav på att bl.a. forskningsprojekt ska bidra till affärer. SLU var mycket framgångsrika i 
senaste utlysningen från  Lantmännens Forskningsstiftelse. 
 
Henrik Andersson: många projekt har avrapporterats på senare tid. Han och kollegor ser en ökad mängd 
frågor och uppdrag som ligger nära det som egentligen inte finns, nämligen EU’s skogspolitik. Regeringen 
har höga krav på en stor upp-skalning i takten att åter-väta tidigare våtmarker. Den nationella finansieringen 
av regionala skogsstrategier upphör. I vissa regioner tillförs regionala medel istället dock inte från Region 
Skåne.  
 
Desirée Börjesdotter: Växtförädlingens stora frågor är EUs påverkan på vilka metoder som ska kunna 
användas i växtförädlingen. Ny utsädeslagstiftning. Investering i växtförädlingen för de viktiga grödorna i 
Sverige på agendan. Kompetensförsörjningen är en utmaning. Framtidsgårdarna är några exempel som ska 
fungera som skyltfönster för modernt lantbruk med t.ex. stora inslag av digitalisering. 
 
Göran Ericsson: forskningsfinansieringsutredningen är en viktig politisk fråga med stora konsekvenser för 
forskningen, bl.a. vem som styr över forskningen. I slutfasen av tillsättning av ett antal högre tjänster. 
Rekrytering av fler studenter är viktigt bl a genom mer riktade och regionala insatser. Inst. För sydsvensk 
skogsvetenskap växer. Ny bok: Riksskogstaxeringen 100 år. 
 
Håkan Schroeder: livsmedelsfrågan är mycket i fokus nu i samhället ur en massa aspekter, dock inte så starkt 
vad gäller primärproduktionen. Vinnova har beviljat åtta nya innovationsprogram inom livsmedelsområdet. 
Ett nytt recept för matsystemet | Vinnova. Den statliga Bioekonomiutredningen har lämnat sin rapport  
En hållbar bioekonomistrategi - för ett välmående fossilfritt samhälle, SOU 2023:84 
(regeringen.se) 
 
Christina Lunner Kolstrup: det går bra för LTV-fakulteten. SLU Grogrund har fått ytterligare 10 miljoner kr 
per år. Campusutvecklingen fortskrider, fakulteten växer och det finns behov av mer lokaler. Fakulteten 
finansierar 10 nya doktorandtjänster. 
 

8. Övriga frågor 
Ett stort tack framfördes av Christina Lunner Kolstrup till Desirée Börjesdotter för hennes tid som 
ämnesgruppsordförande och ledamot i styrgruppen för Partnerskap Alnarp. 
Hur få fler projektansökningar till nästa ansökningstillfälle? Skogen har gått före genom sitt agerande på 
senaste ämnesgruppsmötet där deltagarna uppmanades att presentera minst var sitt uppslag på angeläget 
utvecklingsområde. Andra synpunkter på hur antalet ansökningar kan ökas: introduktion till nya forskare, 
vilka möjligheter som finns m.m. PA behöver bli bättre på att visa upp vilken forskning som pågår för att 
lättare koppla mot partners, ämnesgruppernas koordinatorer är en viktig resurs för det genom deras 
överblick. Fler partners med större möjlighet till medfinansiering är önskvärt och att utnyttja PA’s nätverk i 
befintliga forskningsprojekt och nya ansökningar till forskningsråd kan vara en väg för fler ansökningar och 
tillvaratagande av PAs potential. 
 

https://www.vinnova.se/m/hallbara-matsystem/ett-nytt-recept-for-matsystemet/
https://www.regeringen.se/contentassets/9690f67e83b8410192f1869d0d5da392/en-hallbar-bioekonomistrategi--for-ett-valmaende-fossilfritt-samhalle-sou-202384.pdf
https://www.regeringen.se/contentassets/9690f67e83b8410192f1869d0d5da392/en-hallbar-bioekonomistrategi--for-ett-valmaende-fossilfritt-samhalle-sou-202384.pdf


                                                                                                                                          
9. Nästa möte 

Följande tillfällen kommer att presenteras för de tre nya ledamöterna: digitalt  möte14 mars (förmiddag eller 
eftermiddag) eller 27 mars (förmiddag eller eftermiddag) . 
 

10. Avslutning 
Ordförande tackade för visat intresse och avslutade mötet. 
 
 
 

Alnarp 7 december 2023 
 
 
Jan Larsson (sekreterare)   Christina Lunner Kolstrup (ordförande)  
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Partnerskap Alnarp - Projektansökningar 15 okt 2023     
Projektnummer  Projekttitel  Sökande  Partners  Söker  

från PA  
Projektets  
totalsumma  

Projekt-tid  
Beslut 

1497/Trg, 
MoM/2023 
 

Uppföljning Sigill Kvalitetssystem 
IP Arbetsvillkor 

Catharina Alwall 
Svennefelt 

LRF Trädgård 2024: 275 000 2024: 550 000 2401-2412 
Beslut: Avslag. Ansökans inriktning 
bedöms som relevant. Styrgruppen ber 
sökande återkomma med en fördjupad 
ansökan vid kommande ordinarie 
ansökningstillfälle där forskningens nytta 
och genomförande i projektet framgår 
tydligare. 

1498/Trg, 
Bio/2023  
 
 

Utveckling av odlingssystem med 
näringsberikad biokol 

Siri Casperesen Melica Ekonomisk 
förening 

2024: 220 000 2024: 440 000 2401-2506. 
Beslut: beviljades 220 000 kr ur 
projektbudget LTV för 2024. Styrgruppen 
uppmanar sökande att publicera resultaten 
så att trädgårdsbranschen tydligt kan ta del 
av resultaten.  

1499/Djur/2023 
 
 

Det naturliga gris-toalett ? en 
undersökning av grisars 
gödslingsbeteende och hur det 
kontrolleras 

Maria Vilain 
Rørvang 

Hushållningssällskapet 
Kalmar, Kronoberg 
Blekinge 

2024: 49 002 
2025: 30 952 

2024: 89 152 
2025: 71 102 

2403-2603. 
Beslut: beviljades 79 000 kr ur 
projektbudget LTV, 49 000 för 2024 och 
30 000 år 2025. 

1500/Trg, 
Bio/2023  
 
 

Effekt av bord till jord kompost på 
planttillväxt och substratets kvalité 

Samar Khalil SolServ Solution & 
services Europe AB 

2023: 253 140 2023: 506 280 2401-2412 
Beslut: beviljades 253 000 kr ur 
projektbudget LTV för 2024. Styrgruppen 
uppmanar sökande att publicera resultaten 
så att trädgårdsbranschen tydligt kan ta del 
av resultaten. 

1501/Trg/2023 
 
 

Etablering av sådda och planterade 
frilandsgrönsaker i vintermellan-
grödan höstråg - studier av 
kolinbindning, 
växtnäringshushållning och 
ogräsförekomst, på Borgeby 2024 

David Hansson Hushållningssällskapet 
Skåne 
Foodhills AB 
Väderstad AB 
Gasum AB 

2023: 271 000 2023: 676 000 2401-2412 
Beslut: beviljades 271 000 kr ur 
projektbudget LTV för 2024. Styrgruppen 
uppmanar sökande att tillvarata möjligheter 
till vetenskaplig publicering. 

1502/Skog/2023 Selektiva skötselsystem för 
flerskiktade bokskog 
 
 
 
 

Mikolaj Lula Stiftelsen OD Krooks 
Donation i L-län 
Sveaskog 
 

2024: 150 000 2024: 482 000 2401-2501 
Beslut: beviljades 150 000 kr ur 
projektbudget skog för år 2024 
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1503/Skog/2023 
 
 

Fenolkemiska profiler och 
växtrespons av europeisk aska 
(Fraxinus spp) på askadödande 
(Hymenoscyphus fraxineus) och 
smaragdaska (Agrilus planipennis) 
 

Donnie Peterson Skogforsk 2024: 82 741 2024:165 482 2310-2410 
Beslut: beviljades 83 000 kr ur 
projektbudget skog för år 2024 

1504/Trg,VO/ 
2023 
 
 

Metoder för optimal odling i 
hydrokultur, hortikultur och 
agrikultur? Tillämpningar med 
fokus på mikrobiologi, växtskydd 
och biostimulans 

Ramesh Vetukuri Alovivum 2023: 32 000 
2024: 315 000 
2025: 203 000 

2023: 64 000 
2024: 630 000 
2025: 406 000 

2311-2511 
Beslut: Avslag. Ansökans behandlar 
intressanta frågeställningar både för 
forskning och tillämpning men anser att 
projektbeskrivningen är otydlig. 
Styrgruppen ber därför sökande att 
återkomma med en tydlig projektansökan 
vid ordinarie ansökningstillfälle. Ansökan 
kan med fördel göras mer avgränsad och t 
ex inte omfatta fältförsök. Ansökan kan 
enligt regelverket bara beviljas för 2 år vid 
första ansökan. 
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